
BRM.0002.7.2020 

P r o t o k ó ł  nr  XXVI/2020 

sesji Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytej 15 lipca 2020 r. w trybie zdalnym 

(z wykorzystaniem  środków porozumiewania się na odległość) 

 

............................................................................................................................................ 

 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 

Tomasz Marcinkowski, Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 1100 otworzył sesję Rady 

Miejskiej Inowrocławia i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości stwierdził, iż w sesji 

uczestniczy 23 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 23 osoby, stanowi 

kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji i uchwał.  

 

Lista radnych obecnych podczas sesji online stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Sesji przewodniczył:  Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI 

Sekretarz obrad:  Danuta Jaskulska 

Wysoka Rado, dzisiejsza sesja została zwołana zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie 

gminnym, w trybie określonym w § 21 ust. 2 Statutu Miasta, na wniosek Prezydenta Miasta 

Inowrocławia, złożony w dniu 13 lipca 2020 r. Do wniosku o zwołanie sesji został dołączony 

także porządek obrad wraz z projektami uchwał. Materiał otrzymaliście Państwo za 

pośrednictwem gońców oraz drogą mailową (13 lipca br. – wysłanie materiałów). 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 
 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Inowrocławia na rok 2020: 

 wystąpienie Skarbnika Miasta Inowrocławia, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia jej stawek: 

 wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i Rolnictwa, 

 wystąpienie Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa 

Obywateli i Ochrony Środowiska, 

 wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów,  

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 
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mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym: 

 jak w punkcie 4. 
 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości:  

 jak w punkcie 4. 
 
 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Miasta 

Inowrocławia:  

 wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia, 

 wystąpienie Przewodniczącego Komisji Statutowej i Nazewnictwa, 

 zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

 głosowanie. 
 

8. Zakończenie obrad. 

 

Damian Polak – radny RMI złożył wniosek formalny o wycofanie punktów 4, 5 i 6 z porządku 

obrad. 

Szanowni Państwo, zwracam się z formalnym wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia jej stawek. Ze względu na fakt, że do tej chwili, pomimo moich 

próśb i wczorajszego maila, nie otrzymałem szczegółowej kalkulacji kosztów, stanowiącej 

podstawę ustalenia stawek we wspomnianej przeze mnie uchwale. Ewentualne przyjęcie przez 

Radę tej uchwały odbędzie się z naruszeniem prawa i jako taka zostanie ona przeze mnie 

zaskarżona do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. Regionalne Izby 

Obrachunkowe w kraju wielokrotnie uchylały tego rodzaju uchwały z powodu 

nieprzedstawienia radnym szczegółowej kalkulacji kosztów. Posiłkując się dwoma 

orzeczeniami Regionalnych Izb Obrachunkowych, chciałbym przytoczyć cytaty: „Uchwała 

kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 27 marca 2019 r. Podjęcie uchwały 

w sprawie określenia stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi musi zostać 

poprzedzone sporządzeniem kalkulacji uwzględniającej wymogi art. 6 k ust. 2 i art. 6 r, ust. 2 – 

2b i 2d, która przed podjęciem uchwały przedstawiana jest organowi stanowiącemu gminy. 

Nieistotne prawnie jest, czy w uzasadnieniu projektu uchwały znajdzie się odzwierciedlenie 

tychże wyliczeń lub ich części. Orzeczenie z 2015 r. Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi. 

Kolegium wskazuje także, że adresatem kalkulacji kosztów systemu jest w pierwszym rzędzie 

rada. Stosownie bowiem do art. 6 k ust. 2 ustawy to na radzie ciąży obowiązek uwzględniania 

wszystkich elementów wynikających z tego przepisu. W konsekwencji informacje zawarte 

w kalkulacji są niezbędne dla radnych i stanowią element konieczny do podjęcia decyzji 

o wysokości stawki. W ocenie kolegium nie można uznać wyjaśnienia składane w trakcie sesji, 

czyniły zadość wymaganiom ustawy.” W związku z powyższym wnioskuję jak na wstępie. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Dziękuję za przedstawienie wniosku formalnego Panu radnemu i przypomnę, że zmiany 

w porządku obrad w trybie, w którym odbywa się dzisiejsza sesja, wymagają zgody 

wnioskodawcy. W związku z wnioskiem formalnym pana radnego ogłaszam chwilę przerwy. 
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wznawiam obrady sesji po przerwie. Stwierdzono kworum. Przed przerwą padł wniosek 

radnego Damiana Polaka o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia jej stawek 

i w konsekwencji, co zaznaczył pan radny również w swoim wniosku, kolejnych dwóch 

projektów uchwał, a więc w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, a także w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. Proszę o zabranie głosu przez panią Ewę 

Witkowską. 

 

Ewa Witkowska – II Zastępca Prezydenta: 

Szanowni Państwo, w nawiązaniu do wniosku pana radnego chciałabym wyjaśnić, że linia 

orzecznicza w tym zakresie jest rozbieżna. My taką kalkulację panu radnemu przesłaliśmy. 

Okazuje się, że pan radny tego maila od nas nie otrzymał, w związku z czym przepraszamy za 

zaistniałą sytuację i niedogodność. Po to ta kalkulacja została sporządzona i zostanie państwu 

wysłana, ale z uwagi na rozbieżności w orzecznictwie w tym zakresie i z daleko idącej 

ostrożności taka kalkulacja zostanie państwu załączona. Z uwagi na błąd, który pojawił się ze 

strony pracownika Urzędu Miasta, który na inny adres, niż ten wskazany przez pana radnego, 

tę kalkulacje wczoraj wysłał, bardzo przepraszamy za zaistniałą sytuację.  

 

Jacek Tarczewski – radny RMI: 

Szanowni Państwo, Pani Prezydent nie wzięła w ogóle pod uwagę pozostałych radnych. Rada 

to nie Przewodniczący i jeden radny Damian Polak, tylko wszyscy. Do pozostałych radnych ta 

kalkulacja również nie dotarła. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Pani Ewa Witkowska wyraźnie mówiła, że pan radny Damian Polak nie dostał, a wszyscy 

doskonale wiemy, że nikt z pozostałych radnych nie dostał tej kalkulacji. To jeden pan radny 

nie dostał na swój wniosek informacji, o którą prosił, a pozostali ze względu na to, że jest 

różna linia orzecznicza. Pan Prezydent zgodził się na przyjęcie tego wniosku i wycofanie tych 

projektów uchwał, jednak musimy to formalnie przegłosować. 

W związku z tym przystępujemy do głosowania nad przyjęciem wniosku pana radnego 

Damiana Polaka o wycofanie punktów 4, 5 i 6 z porządku obrad. 

 

Głosowanie 1 – za przyjęciem wniosku formalnego radnego Damiana Polaka o wycofanie 

punktów 4, 5 i 6 z porządku obrad. 

 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 2 do protokołu. 

 

Ad 2.  Wybór sekretarza obrad: 
 

Na sekretarza obrad proponuję panią radną Danutę Jaskulską. 

Czy są inne propozycje? Nie widzę. Czy pani radna wyraża zgodę? 
 

Danuta Jaskulska – radna RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. 
 

Głosowanie 2  -  Wybór sekretarza obrad (Danuta Jaskulska):  
 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32314
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Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 3 do protokołu. 
 

Sekretarzem obrad została pani radna Danuta Jaskulska. 

 

Ad 3. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2020: 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:   

Głos zabrał radny: Jacek Tarczewski. 
 

Jacek Tarczewski – radny RMI: 

Chciałbym, aby pani Skarbnik wyartykułowała zmiany, które następują w budżecie, mam na 

myśli tutaj przychody. W momencie, kiedy samorząd otrzymuje pieniądze rządowe to państwo 

milczycie. Rząd, w trosce o samorząd, przekazuje środki dla mieszkańców, bez względu na to 

kto w tym samorządzie sprawuje urząd wójta, burmistrza czy prezydenta miasta. Pieniądze, 

które w tej chwili przyjmujemy do naszego budżetu to są m.in. na „Zdalną szkołę” w ramach 

Polski cyfrowej, to są pieniądze związane ze skutkami walki z covidem, również na 

pomieszczenia Domu Dziennego Pobytu „Życzliwa Przystań”. 

 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Wszystko to jest zapisane w uzasadnieniu: 153 660,00 zł na „Zdalną szkołę”, kwota 44 837,20 

zł realizowanie Erasmusów przez Szkołę nr 4, jak również wsparcie osób starszych, 

realizowany projekt przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w kwocie 336 637,50 zł. 

Natomiast wsparcie Domu Dziennego Pobytu „Życzliwa Przystań” w kwocie 1 500,00 zł 

wynika z otrzymanego odszkodowania za zalanie.  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 3 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Inowrocławia na rok 2020. 
 

Wynik głosowania: za -  21, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 4 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXVI/273/2020 zmieniającą uchwałę 

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2020. 
 

Ad 4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Miasta 

Inowrocławia. 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 
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Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, do 

wyłącznej właściwości rady gminy należy uchwalenie statutu gminy, który stanowi o jej 

ustroju (art. 3 ust. 1 tej ustawy). 

Wprowadzone zmiany do Statutu mają na celu usprawnienie pracy Rady Miejskiej 

Inowrocławia i jej komisji poprzez elektroniczne zawiadamianie o ich posiedzeniach, a także 

elektroniczne przekazywanie projektów uchwał i innych materiałów będących przedmiotem 

ich prac. Proponowane zmiany ujednolicają również terminy zawiadamiania o posiedzeniach 

Rady i jej komisji. Materiał jest zaopiniowany przez biuro prawne, był też przedmiotem 

rozważań na Komisji Statutowej i Nazewnictwa, i opinię w tym temacie przedstawi pan 

Jarosław Kopeć. 

 

Jarosław Kopeć – Przewodniczący Komisji Statutowej i Nazewnictwa: 

Komisja Statutowa i Nazewnictwa pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Głos zabrał radny: Jacek Tarczewski. 

 

Jacek Tarczewski – radny RMI: 

Proponuję w § 24 w pkt 1) dokonać małej poprawki: zastąpić „formę papierową - wersją 

drukowaną lub pisaną” oraz w § 66 ust. 4 proponuje poprawkę językową zamiast 

„…zawiadomiony elektronicznie (droga mailową) lub listownie lub w inny skuteczny 

sposób…” zapisać „…zawiadomiony droga mailową, listownie lub w inny skuteczny 

sposób…” 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Ogłaszam krótką przerwę. Wznawiam obrady po przerwie. Wyjaśniam wątpliwości pana 

radnego w zapisie. W Urzędzie obowiązuje Zarządzenie Prezydenta Miasta Inowrocławia, 

które określa i instruuje wszystkie wydziały, w tym również Biuro Rady Miejskiej, o obiegu 

dokumentacji i tam jest mowa właśnie o dokumentacji papierowej. I tutaj musi być 

kompatybilność ze sformułowaniami obowiązującymi w tym zarządzeniu i w urzędzie. 

Natomiast co do drugiej uwagi to mam pewność, że nie popełniono żadnego błędu, bo takie 

sformułowania są w języku polskim dopuszczalne. Odsyłam tych, którzy nie wiedzą, do 

różnych aktów prawnych, w których bardzo często pojawiają się występujące po sobie spójniki 

albo inne formy gramatyczne. Jest to dopuszczalne przez literę prawa, ale przede wszystkim 

ten zapis został w takiej formie Państwu przedstawiony na wniosek Naczelnika Biura 

Prawnego Urzędu Miasta, proponuję więc go w takiej formie zostawić. 

 

Jacek Tarczewski – radny RMI: 

Wobec powyższego wycofuję obydwa wnioski. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

 

Przystępujemy do głosowania. 

 

Głosowanie 4 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Miasta 

Inowrocławia. 
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Wynik głosowania: za -  20, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 5 do protokołu. 

 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XXVI/274/2020 zmieniającą uchwałę 

w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia. 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Chcę Państwa poinformować, że przed chwilą wpłynął do mnie wniosek od Prezydenta Miasta 

Inowrocławia o zwołanie sesji w tym samym trybie, w którym została ona zwołana przeze 

mnie dzisiaj. Sesja ta odbędzie się jutro, tj. 16 lipca 2020 r. o godz. 10.00. Informuję także, że 

materiały, o które wnosił pan radny Damian Polak zostały wysłane wszystkim na skrzynki 

mailowe urzędowe, bo takie wszyscy państwo otrzymaliście i macie założone. 

 

Ad 5. Zakończenie obrad.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam XXVI sesję Rady Miejskiej 

Inowrocławia.  

 

Sesja trwała od godz. 1100 do godz. 1250. 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Inowrocławia 

 

Tomasz Marcinkowski 

Sekretarz obrad: 

 

Danuta Jaskulska 

 

 
Protokółowała: Adriana Leszczyńska 

 

 
 

            

Nagranie z sesji Rady Miejskiej Inowrocławia oraz imienne wykazy głosowań radnych udostępniono 

w Biuletynie Informacji Publicznej: bip.inowroclaw.pl  


